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Protokół Nr XVIII/2015 
z sesji Rady Gminy w Klimontowie 
odbytej w dniu 30 grudnia 2015 r. 

 
Sesja odbyła się w świetlicy Gimnazjum im. Papieża Jana Pawła II w 
Klimontowie. 

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 13.00. 

Obradom sesji przewodniczył pan Czesław Fijałkowski, Przewodniczący Rady 
Gminy. 

W sesji uczestniczyli radni, pan Marek Goździewski – Wójt Gminy, pan Edward 
Przytuła -  Zastępca Wójta, pani Anna Sobolewska - Skarbnik Gminy, pan 
Bogusław Mrozowski – asystent Wójta, kierownicy jednostek organizacyjnych, 
sołtysi, publiczność – jak listy obecności stanowiące załącznik do niniejszego 
protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały od Nr XVIII/110/15 do Nr XVIII/120/15. Uchwały 
podjęto w głosowaniu jawnym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym. 

Protokołowała Danuta Potocka, inspektor. 

Radna nieobecna usprawiedliwiona Alicja Berbeś. 

 

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji 

Pan radny Fijałkowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady XVIII sesji 
Rady Gminy. Powitał Radę Gminy, radnego powiatowego, władze gminy na 
czele z panem Wójtem Goździewskim, kierowników jednostek organizacyjnych, 
sołtysów i wszystkich przybyłych na sesję. Na podstawie listy obecności 
stwierdził prawomocność obrad sesji. Rada jest władna podejmować uchwały, 
bo jest quorum. Obecnych jest 14 radnych. Odczytał proponowany porządek 
obrad. 

Po jego odczytaniu pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą do 
niego uwagi, wnioski. 

Pan Wójt Goździewski zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zmian w podatku od nieruchomości. Jest to 
zalecenie RIO. Stawki nie uległy zmianie, tylko zmienia się forma zapisu. Jest to 
kosmetyczna poprawka.  

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek. 

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.   

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą wnioski, uwagi do 
porządku obrad. Nie wniesiono. Poddał porządek obrad pod głosowanie.  
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Za; 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

 

Porządek obrad sesji po zmianach 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Zmiany w budżecie gminy na 2015 r.  
7. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 

2015 – 2029. 
8. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Klimontów na lata 

2016 – 2029. 
a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o Wieloletniej Prognozie 

Finansowej 
b) Opinie stałych Komisji.  

9. Uchwalenie budżetu gminy na 2016 r. 
a) Przedstawienie projektu uchwały budżetowej  
b) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej 
c) Opinie Komisji Rady, w tym opinia Komisji Budżetu, Finansów i 

Majątku Gminy o projekcie uchwały budżetowej 
d) Dyskusja 
e) Głosowanie.  

10. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr XVII/98/15 (podatek od 
nieruchomości na 2016 r.)  

11. Określenie stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu 
budżetowego. 

12. Sprawy majątkowe: 
a) Obniżenie ceny wywoławczej nieruchomości przeznaczonej do zbycia 

w drodze przetargu w Ułanowicach 
b) Nabycie nieruchomości gruntowych od Wspólnoty Gruntowo – Leśnej 

w Klimontowie 
13. Ustalenie sołtysom diet. 
14. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr VI/40/15 (przystanki). 
15. Uchwalenie planu pracy Rady Gminy na 2016 r.  
16. Sprawozdanie z działalności Rady Gminy w 2015 r.  
17. Sprawozdanie z prac stałych Komisji Rady w 2015 r. (z wyłączeniem 

Komisji Rewizyjnej). 
18. Wnioski, zapytania, informacje. 
19. Odpowiedzi na wnioski, zapytania. 
20. Zakończenie sesji. 
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Do punktu 3 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z poprzedniej 
sesji, która odbyła się w dniu 30 listopada 2015 r.  

Uwag nie zgłoszono. Poddał protokół pod głosowanie. Za: 13. Głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Protokół został przyjęty. 

 

Do punktu 4 porządku obrad sesji 

Pan Wójt Goździewski złożył sprawozdanie z działalności w okresie między 
sesyjnym. 

� Zakończono i odebrano drogę Nawodzice – Pułanki 540 mb. 94 134 zł 
kosztowała nas ta droga, dofinansowanie 65 000zł.  

� Zakończono, wykonano i odebrano remont chodników na Małym Rynku.  

� Przetarg na oświetlenie uliczne, o którym mówiłem na poprzedniej sesji. 
Okazało się, że w tym dniu, w którym mieliśmy sesję oferent, który złożył 
najtańszą ofertę wycofał się i zmuszeni byliśmy wybrać kolejną ofertę. 
Wygrał Zakład Instalatorstwa Elektrycznego Jerzy Kąsek. 

� Ogłoszono przetarg na dzierżawę nieruchomości w Beradzu, Krobielicach 
i na u. Batalionów Chłopskich. Pozytywnie udało się rozstrzygnąć 
przetarg na dzierżawę lokalu w Krobielicach.  

� Ogłoszono i rozstrzygnięto postępowanie ofertowe na świadczenie usługi 
dostępu do internetu dla 120 gospodarstw domowych na terenie gminy 
oraz 3 jednostek organizacyjnych gminy w 2016 r. Wygrała firma 
PROVINET Grzegorz Nowak za kwotę 62 080,56 zł. 

� Od stycznia będą udzielane bezpłatne porady prawne dla mieszkańców. 
Podpisano porozumienie dla mieszkańców ze Starostą Sandomierskim. 
Punkt pomocy prawnej będzie czynny od poniedziałku do piątku. Porad 
będzie udzielać pani adwokat Marta Lasota – Solnicka. Mieszkańcy będą 
mogli skorzystać z tych porad.  

� W dniu 13 stycznia 2016 r. o godz. 11-tej w siedzibie Gminnego Ośrodka 
Kultury w Klimontowie odbędzie się spotkanie informacyjne dotyczące 
rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 754 w granicach gminy Klimontów 
wraz z budową obwodnicy Klimontowa. W spotkaniu uczestniczyć będą 
zarząd wojewódzki, firma LISPUS, która opracowuje koncepcję. 
Zapraszam wszystkich do rozmowy.  

� Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. Zostały złożone te 
oświadczenia majątkowe przez wszystkie zobligowane osoby, tj. 
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kierownicy wszystkich jednostek. Po weryfikacji przez Urząd Skarbowy 
dwie osoby były zobowiązane do poprawy pani Kwapińska i pani Barbara 
Bilska, dyrektor Przedszkola.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś pytania w związku z tym co 
powiedział pan Wójt.  

Pytań nie zgłoszono. 

 

Do punktu 5 porządku obrad sesji 

Interpelacje, wnioski wnieśli radni: 

Pan radny Bargiel powiedział, że minął rok pracy Rady i Wójta. Wszystkie 
sukcesy i porażki są opisane w gazecie Ekstra Corso. Powiedział, że cieszy się, 
że te interwencje radnych są na bieżąco rozwiązywane. Sukcesów było sporo. 
Podniósł sprawę jakości wody z wodociągu Klimontowa. We wszystkich 
miejscowościach obecność azotanów w odzie jest na poziomie 2 – 3 miligramy 
na metr sześcienny, a w Klimontowie jest  na 30 - 35 miligramy na metr 
sześcienny. Wnioskował o wyasygnowanie środków na 2016 r. z 
przeznaczeniem na poszukiwanie zasobów wody w gminie Klimontów. 
Porządek w gminie. W samym Klimontowie porządek jest, ale poza 
Klimontowem w rowach, lasach już nie. Sami musimy zrobić z tym porządek. 
Dużo jest takich dzikich wysypisk: lasek w Borku od strony Łoniowa, las 
Szymanowski. Zachęcił uczestników dzisiejszej sesji, aby po skończeniu obrad 
wszyscy przeszkli aleją kasztanową i posprzątali śmieci. Podniósł sprawę 
zabezpieczenia lokalu spotkań dla emerytów i rencistów. Przekazał Wójtowi 
podziękowania od mieszkańców osiedla za zainstalowanie lampy. Przekazał 
wniosek mieszkańców, że siłownia była  zamknięta przed feriami świątecznymi 
i po interwencji została otworzona. Dzięki temu młodzież mogła spędzić w niej 
czas. Złożył podziękowania za tak szybką decyzję. Przypomniał sprawę budowy 
zakładu przetwórczego w gminie. Niestety inwestycja nie udała się. Na 
przeszłość należy pomyśleć o wykupie działek. Podziękował za to, że 
mieszkańcy gminy otrzymują darmowe jabłka i marchewkę. Złożył wszystkim 
najlepsze życzenia noworoczne wszystkim uczestnikom sesji.  

Pani radna Krasowska w imieniu mieszkańców podziękowała panu Wójtowi 
za pomoc w budowie szopki i organizacji pasterki w Ossolinie.  

Pan radny Borycki nawiązując do wypowiedzi radnych twierdzących, że w 
Konarach jest  wszystko przypomniał, iż mieszkańcy Konar i Kolonii –Konary 
czekali 21 lat zanim Wójt wydał pozwolenie na wykonanie wodociągu. 
Podziękował wszystkim Wójtom, którzy od 1994 r. zabiegali o budowę 
wodociągu w tych miejscowościach, a w szczególności podziękowania dla pana 
Wójta Bienia, że rozpoczął tę budowę, bo to była trudna decyzja, ponieważ w 
budżecie trzeba było mieć 5 400 000 zł zabezpieczone. Wodociąg był 
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podzielony na dwa etapy. Udało się to wszystko zrobić w jednym etapie. Po 
przetargu wyszła kwota za niecałe 2 000 000 zł. Wtedy wszyscy byli zdziwieni. 
Było trudno zacząć ten wodociąg, ale trudniej było go skończyć, bo mapki były 
stare, nikt nie myślał, że kiedyś w Konarach drogi będą asfaltowe. Dziękuję 
panie Wójcie Goździewski, żeśmy z moją pomocą budowę tego wodociągu 
zakończyli. Podziękował za te drogi asfaltowe, które zostały zrealizowane w 
2015 r. w Konarach i Kolonii – Konary. To było wspaniałe stulecie dla tych 
miejscowości. Złożył wszystkim najlepsze życzenia noworoczne.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że ostatnio jeździł po Konarach i 
potwierdził, że w Konarach, Konary - Kolonia jest kupę rzeczy zrobionych. Jest 
i wodociąg i teraz ostatnio bardzo dużo dróg zrobionych jest.  

Pan radny Ciach jako radny i jako sołtys podziękował panu Wójtowi za 
podjęcie decyzji, żeby wykupować pola w kierunku Byszówki, bo Klimontów 
zaczyna gasnąć, a na innych terenach coś się buduje, coś się dzieje, budują się 
zakłady. Zwrócił się z prośbą do pani Skarbnik o zabezpieczenie w budżecie na 
2016 r. środków na wykup dalszych pól w kierunku Byszówki, bo jak się zgłosi 
jakiś inwestor to coś w kieszeni będziemy mieli i wybuduje zakład. 

Pani radna Hakamäki prosto z Kancelarii Prezydenta złożyła panu Wójtowi 
spóźnione życzenia świąteczne i przekazała panu Wójtowi bombkę z podpisem 
Prezydenta. Podziękowała panu Wójtowi za wszystko co robi dla gminy i 
złożyła  życzenia noworoczne. 

Pan radny Orłowski w imieniu mieszkańców Nawodzic i Rybnicy złożył na 
ręce pana Wójta podziękowania za wykonanie dróg na terenie tych dwóch 
sołectw. Zapytał pana radnego Marka czy pił wodę z wodociągu w Nawodzicach 
?. Nie mógł pan pić, bo wodociągu nie ma. Jest główna nitka, są projekty i 
prośba do władz gminy, żeby w 2016 r. ta woda w Nawodzicach zarówno z 
kranu jak i z ujęcia wody poleciała. Złożył wszystkim najlepsze życzenia 
noworoczne.  

Pan radny Rębacz w imieniu mieszkańców Olbierzowic podziękował za 
zrealizowany odcinek drogi w tej miejscowości i korzystając z obecności 
radnego powiatowego poprosił o chodnik, który w kierunku placu kościelnego 
miał być zrobiony. Gmina wydzieliła pas drogowy z działki gminnej, uchwałą 
Rady Gminy, przekazano to Starostwu Powiatowemu i byłby to wkład gminy w 
budowę chodnika. Prośba do radnego powiatowego, aby Starostwo ten temat 
dalej próbowało pociągnąć. Były takie przyrzeczenia radnego powiatowego, że 
jeśli gmina przekaże grunty to zajmą się chodnikiem. Święta pokazały jak tam 
ciężki jest dojechać i przejść. Złożył wszystkim najlepsze życzenia noworoczne.  

Pan Przewodniczący Rady w związku z tym co mówił pan Rębacz zapytał 
radnego powiatowego dlaczego powiat sandomierski jak robi drogi to nie robi 
od razu chodników. Obserwuje drogi wykonywane przez powiat staszowski i 
wszędzie te chodniki są, a powiat sandomierski nie wykonuje chodników, nawet 
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tam gdzie są bardzo potrzebne. 

Pan Galata, radny powiatowy odpowiedział, że w kadencji 2010 - 2014 
wykonano 1540 mb chodnika przy drodze Adamczowice – Klimontów. 
Chodniki robimy, ale są takie drogi, że trzeba poszerzać, nie ma terenu na 
wykonanie chodnika, więc trzeba albo wykupywać, albo wywłaszczać. 
Wykonano inwestycję Pokrzywianka – Beradz. Już nie ma gdzie chodnika 
zrobić i jest pobocze. Jeśli chodzi o Olbierzowice to dopiero wczoraj 
przejęliśmy grunty przy drodze. Pan radny otrzymał odpowiedź z Zarządu Dróg 
Powiatowych, że jak tylko będzie taka wola ze strony Urzędu Gminy to 
będziemy tam coś wykonywać. W pierwszej kolejności robione są drogi, żeby 
był przejazd a pobocza starają się na bieżąco remontować.  

Pan Przewodniczący Rady potwierdził, że faktycznie dużo dróg powiat na 
terenie gminy wykonał, ale zasada jest chyba taka, że jak nową nawierzchnię 
robi się gdzieś na drodze to w miejscowościach ma być wykonany także 
chodnik. A jeżeli chodzi o Klimontów ul. Ossolińską to jeszcze jakby tu nie 
zrobili tego chodnika to już byłaby katastrofa.  

Pani radna Aly Amer podziękowała panu Wójtowi za przepusty, na które 
mieszkańcy czekali bardzo długo i panu Leszkowi za drogę powiatową. 
Zapytała czy jest możliwość namalowania pasów na drodze powiatowej od 
Byszowa do Obrazowa, co poprawiłoby jazdę. 

Pan Przewodniczący Rady podkreślił, że pan Leszek jako radny powiatowy 
jest bardzo uczynny i sporo pomógł dla naszej gminy. Powiedział, że to co 
powiedział wcześniej to akurat nie miał pretensji do pana Leszka, tylko do 
powiatu.  

Więcej interpelacji, wniosków i zapytań nie zgłoszono.  

Na bieżąco odpowiedzi udzielił pan Wójt Goździewski.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział: 

� Pan radny Bargiel i woda na terenie gminy – wyłączyliśmy studnię, która 
miała przekroczenia azotanów i w tej chwili jest ta jedna studnia w 
użytku. Jest to wszystko w normie. W tej chwili woda nadaje się do 
użytku. Jeśli azotany będą nam skakać do góry to na bieżąco będziemy 
reagować. Zawsze jest wyjście, że można podłączyć się do sąsiadów. 
Śmieci – wszyscy radni, sołtysi musimy uczulać, że trzeba płacić za 
śmieci co miesiąc. My grupą interwencyjną staramy się sprzątać 
wszystkie dzikie wysypiska, ale nie jesteśmy w stanie upilnować 
wszystkiego. Świetlica spotkań - nikt nie odżegnuje się od tematu. 
Seniorzy mają się w tej chwili gdzie spotykać. Jeśli jest to mniejsza grupa 
to świetlica przy Urzędzie, jest GOK, jest pomieszczenie w straży 
klimontowskiej. Jest wiele miejsc, gdzie seniorzy mogą spotykać się. Nie 
mamy środków na stworzenie innego pomieszczenia. Plany są. Jeśli ruszą 
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środki unijne, będzie taka możliwość to na pewno będziemy chcieli dla 
seniorów taki lokal zagospodarować. Siłownia – najważniejsza jest 
rozmowa. Taką rozmową można spokojnie wiele przeforsować.  

� Zakład – nie można takich spraw w ciągu miesiąca czy pół roku 
doprowadzić do porządku. Są zaległości z poprzednich kadencji. My na 
bieżąco jako nowa Rada możemy w tej chwili na to reagować. Zaczęliśmy 
wykupywać działki. Mamy zaplanowane pieniądze na ten cel i będziemy 
to realizować.  

� Pan radny Borycki i wodociąg. Była realizacja tego wodociągu za bardzo 
duże pieniądze, kończyliśmy te inwestycję. Na bieżąco musieliśmy szereg 
robót dodatkowych do planować i również musieliśmy je wykonać dla 
dobra mieszkańców, żeby nie rujnować tego terenu.  

� Pan radny Orłowski i budowa wodociągu w Nawodzicach. W następnym 
roku mamy zaplanowane w budżecie niewielkie środki na ten cel i jeśli 
tylko będzie nabór z PROWu to będziemy składać wniosek na budowę 
wodociągu. Wszystkie dokumenty są przygotowane. Problem jest, że jeśli 
robimy jakąś inwestycję wodociągowo – kanalizacyjną to 90 % środków 
musi iść na kanalizację. Dlatego planujemy wodociągi robić z PROWu, 
bo tam będzie sam tylko wodociąg. 

� Pan radny Rębacz i chodnik do Olbierzowic – na ostatniej sesji mówiłem, 
że mamy tam niedokończony wykup działek. Chodzi o panią Nowak. Tam 
jest w trakcie podziału działka i jak tylko będziemy mieli dokumenty z 
geodezji będziemy musieli wykupić tę działeczkę od pani Nowak czy 
zamienić na naszą. Jak powiat tylko będzie miał pieniądze będziemy 
próbowali ten chodnik zrobić.  

� Pani radna Aly Amer i malowanie pasów – spróbujemy taką inwestycję 
wykonać wspólnie z powiatem. Pismo napiszemy.  

 

Do punktu 6 porządku obrad sesji 

a).Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy 
pozytywnie opiniuje zmiany w budżecie.  

Pani radna Krasowska – Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego 
jednogłośnie pozytywnie opiniuje zmiany. 

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie opiniuje 
zmiany w budżecie i zmiany w WPFie.  

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie 
opiniuje zmiany w budżecie, jak również zmiany w WPFie.  
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Pan Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do pani Skarbnik. Pytań nie 
zgłoszono, więc odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod 
głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVIII/110/15 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 r. 
została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 7 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie poddał pod 
głosowanie.  

Za; 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVIII/111/15  w sprawie zmian w Wieloletnie Prognozie 
Finansowej Gminy Klimontów na lata 2015 – 2029 została podjęta i jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 8 porządku obrad sesji 

a).Pan Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr 119/2015 VI Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 7 grudnia 
2015 r. w sprawie opinii o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Klimontów na lata 2016 – 2030.  

Uchwała ta jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

b).Opinie stałych Komisji: 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały.  

Pani radna Krasowska – Komisji Rolnictwa pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały.  

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych również nie wnosi uwag. 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą zapytania.  

|Zapytanie wniósł pan radny Rębacz. 

Pan radny Rębacz zapytał odnośnie kredytu zaciągniętego przez Ekologiczny 
związek Gmin Dorzecza Pokrzywianki. Rozumiem, że jest to tylko poręczenie 
kredytu, my nie będziemy tego spłacać.  

Pani Skarbnik Sobolewska odpowiedziała twierdząco.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał go pod 
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głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVIII/112/15 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Klimontów na lata 2016 – 2030 została podjęta i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 9 porządku obrad sesji 

a).Projekt budżetu przedstawiła pani Skarbnik Sobolewska.  

b).Pani radna Aly Amer odczytała uchwały VI Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach:  

• Nr 117/2015 z dnia 7 grudnia 2015 r. w sprawie opinii o projekcie budżetu 
Gminy Klimontów na 2016 rok 

• Nr 118/2015 z dnia 7 grudnia 2015 r. w sprawie opinii o możliwości 
sfinansowania deficytu budżetu planowanego w projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Klimontów na 2016 rok.  

Uchwały te stanowią załączniki do niniejszego protokołu.  

c).Pan radny Gwizdoń przedstawił opinię Komisji, Budżetu, Finansów i 
Majątku Gminy o projekcie uchwały budżetowej na 2016 r.  

Opinia ta jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają uwagi do przedstawionej 
opinii. Uwag nie wniesiono. 

d).Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały 
budżetowej na 2016 r.  

W dyskusji nikt nie wziął udziału wiec dyskusję zamknął.  

e).Pan radny Lipiec odczytał projekt uchwały budżetowej.  

f).Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVIII/113/15 w sprawie uchwalenia budżetu gminy Klimontów 
na 2016 r. została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Pan radny Lipiec podziękował Wójtowi, Zastępcy Wójta, pani Skarbnik, 
Radzie Gminy za inwestycje, które zostały wykonane w sołectwach 
Pokrzywianka, Beradz, Płaczkowice, Górki w 2015 roku. Prosił pana Wójta, 
pana Zastępcę Wójta o monitowanie u dyrektora Urbanowskiego w sprawie 
chodnika przy drodze wojewódzkiej  

Pan radny Cukrowski zgłosił wniosek o zarządzenie przerwy. 
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Pan Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie. Za: 14.  

Wniosek przeszedł.  

Pan Przewodniczący Rady zarządził 10 minut przerwy w obradach sesji.  

Po przerwie obrady sesji wznowił.  

Do punktu 10 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał go pod 
głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVIII/114/15 w sprawie zmian w uchwale Nr XVII/98/15 Rady 
Gminy w Klimontowie z dnia 30 listopada 2015 r. w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2016 rok została podjęta i 
jest załącznikiem do protokołu.  

 

Do punktu 11 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji:  

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały. 

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały.  

Pani radna Krasowska – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Mucha – Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał go pod 
głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVIII/115/15 w sprawie określenia stawek dotacji 
przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego zakładu 
budżetowego Gminy Klimontów została podjęta i jest załącznikiem do 
protokołu. 

 

Do punktu 12 porządku obrad sesji 

a).Opinie Komisji: 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały. 

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały.  
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Pani radna Krasowska – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Mucha – Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał go pod 
głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVIII/116/15 w sprawie obniżenia ceny wywoławczej 
nieruchomości przeznaczonej do zbycia w drodze przetargu została podjęta i 
jest załącznikiem do protokołu. 

 

b).Opinie Komisji: 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że wczoraj otrzymał pismo od 
Wspólnoty, które wyjaśnia pewne kwestie. Oddał głos panu Wójtowi .  

Pan Wójt Goździewski poprosił Radę o podjęcie uchwały w sprawie. Od kilku 
lat Wspólnota próbuje przekazać gminie te grunty. Były zastrzeżenia jeśli chodzi 
o przejazd. W tej chwili udało się wynegocjować ze Wspólnotą praktycznie 
dwie działki przy rowie i przejazd byłby udrożniony. Jedyny problem był z 
działką, która przylega do drogi powiatowej. Żeby cokolwiek tam zrobić 
potrzebna jest umowa użyczenia i służebność ustanowiona notarialnie. Jest 
zgoda na to Wspólnoty. Ta droga przyda się mieszkańcom, wędkarzom. Jest to 
dojazd do zalewu. Z naszej strony na pewno dopilnujemy, żeby można było w 
jakiś sposób ten przejazd udrożnić. Rozmawiałem z dyrektorem Związku 
Wędkarskiego. Deklarował się on, że sukcesywnie będą pieniążki dokładać do 
remontu.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że on osobiście też nie ma nic 
przeciwko temu i popiera zdanie pana Wójta. Gdyby zacząć rozważać to różnie 
to można podchodzić do sprawy, ale jeżeli pan Wójt chce to. To przecież spółka, 
pan Prezes, pan Zastępca, pan Skarbnik, spółka całka nie przylecą do mnie, 
żebym asfalt tam zrobił na tej drodze. Jak przylecą to przylecą do pana Wójta. 
Jako Przewodniczący Rady póki co jestem czysty.  

Pan xxxxxxxx, Prezes Spółki Wspólnoty Gruntowo – Leśnej powiedział, że 
w tej sprawie nie ma nic nowego do powiedzenia, ponieważ spółka przekazuje 
już od 2007 r. te gruntu. Z Wójtem Bieniem już prawie doszliśmy do sedna 
sprawy, było nawet już wszystko wypalikowane, ale się to nie udało przekazać. 
Podtrzymuję wszystkie uzasadnienia zawarte w pismach do Rady Gminy, do 
Wójt Gminy obecnego i poprzednich wójtów. Chciałbym, żeby wyjaśnienie w 
tej sprawie przedstawił asystent pana Wójta.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał pana xxxxxxxxx czy to co było zawarte w 
piśmie od Rady jest spełnione czy nie.  

Pan xxxxxx odpowiedział, że odpowiedź jest zawarta w piśmie, które otrzymała 
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Rada.  

Pan asystent Mrozowski powiedział, że problem ten był poruszany i na 
komisjach i na sesjach Rady Gminy i nie widzi powodu, żeby od tego 
odstępować. Będą to zasoby mienia gminnego. Jest to zadanie własne gminy i 
na pewno będzie to służyć wszystkim mieszkańcom naszej gminy.  

Pan radny Bargiel powiedział, że jako pierwszy z radnych był za tym, żeby te 
drogi przejąć. Wspólnota odpowiedziała na pismo Rady i wyraził nadzieję, że 
pan Wójt sprawdził wszystkie dokumenty, żeby w przyszłości można było 
połączyć tę drogę z drogą powiatową. Powiedział, że przyjmuje to za dobrą 
monetę, że tam wszystko gra tak jak trzeba. Podniósł, że tam jeszcze była 
kwestia przekazania gminie dwóch, może być jednej działki przylegającej do 
zalewu na parking. Biznes jest biznes i nie będę głosował za przejęciem działek. 
Druga sprawa to przejście z drogi powiatowej na zalew, bo tam wygląda tak, że 
idziemy drogą, widzimy zalew z drogi, ale nie możemy przejść z drogi na zalew 
z tego względu, że tam są działki prywatne. Ten warunek został niedopełniony, 
dlatego będę głosował przeciw. Nie ma na tym interesu.  

Pani radna Hakamäki powiedziała, że w uzasadnieniu do projektu uchwały 
napisano, że przejęcie dróg działek pozwoli na realizację zadań własnych gminy. 
Od dawana wiadomo, że ten teren nie jest zagospodarowany. Żeby mógł być 
zagospodarowany musi być stworzona infrastruktura, przede wszystkim drogi. 
Powiedziała, że jest za tym, żeby stworzyć temu terenowi warunki rozwoju, 
żeby pomóc Wójtowi w pozyskaniu środków na ten cel. Być może w przyszłości 
ludzie, którzy mieszkają w okolicy będą mogli przyjmować turystów, stworzą 
warunki do agroturystyki. Poprosiła o podjęcie stosownych, rozsądnych decyzji 
jeśli chodzi o głosowanie.  

Opinie Komisji: 

Pan radny Gwizdoń – Było wspólne posiedzenie Komisji Budżetowej i 
Komisji Rewizyjnej. Ustaliliśmy w ten sposób, żeby zdjąć punkt z porządku 
obrad, bo nie było odpowiedzi na pismo Przewodniczącego Rady. To pismo 
dzisiaj wpłynęło i pewnie każdy indywidualnie podejmie decyzję.  

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna podobnie jak Komisja Budżetowa  
każdy dzisiaj indywidualnie podejmie decyzję.  

Pani radna Krasowska – Komisja Rolna nie podjęła decyzji. Każdy 
indywidualnie na sesji podejmie decyzję.  

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych odbyła się wczoraj i miała do 
dyspozycji wszystkie już dane i choć nie jednogłośnie ale pozytywnie opiniuje 
przejęcie tych dróg pod warunkiem obciążenia działek nr ewid. 988/58, 988/83 i 
988/84 służebnością drogową i zawarcia umowy użyczenia na te działki w 
formie aktu notarialnego i spełnieniu wcześniejszych uzgodnień.  

Pan xxxxxxx zapytał pana radnego Bargla jaki interes chciał założyć jako radny 
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na tych działkach wybrany przez społeczeństwo.  

Pan radny Bargiel odpowiedział, że interes jest wspólny. Powiedział, że został 
wybrany przez mieszkańców gminy na radnego i dba o interesy gminy 
Klimontów. To jest ten biznes. Jak przejmiemy drogi to też są wydatki. To ma 
być wspólny interes, nie tylko jednej strony.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie poddał pod 
głosowanie.  

Za: 8 przeciwko: 3, wstrzymało się: 3.  

Uchwała NXVIII/117/15 w sprawie nabycia nieruchomości gruntowych 
została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 13 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji: 
Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały. 

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały.  

Pani radna Krasowska – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Mucha – Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał go pod 
głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVIII/118/15 w sprawie zasad przyznawania diet sołtysom i 
zwrotu kosztów podróży służbowej została podjęta i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  

Pan Przewodniczący Rady wyjaśnił, że do niego przychodzili co niektórzy i 
patrząc na obecność sołtysów pod koniec sesji powiedzieli, żeby listę obecności 
sołtysów dać pod koniec sesji, niech wtedy podpiszą, bo mają pretensje, że nie 
mogą zabrać głosu na sesji a ich nie ma. Powiedział, że nie chciał tego zrobić, 
bo wtedy powstałoby zamieszanie. Rozumie to, że komuś potrzeba wyjść 
wcześniej z sesji i nie chciał się na to godzić. Jeśli sołtys chce zabrać głos to nie 
broni mu. Jest taki punkt i może w nim zabrać głos i jako pierwszemu udzieli 
głosu, bo sołtysi są proszeni na sesję. Re 

Pan sołtys Witaszek podniósł, żeby sołtysi mogli zabierać głos zaraz po 
radnych.  

Pan Przewodniczący Rady odpowiedział, że nie jest to możliwe, bo regulamin 
Rady mówi inaczej. W regulaminie Rady jest powiedziane jaki ma być porządek 
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sesji i kolejność punktów.  

 

Do punktu 14 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał go pod 
głosowanie.  
Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVIII/119/15 w sprawie zmian w uchwale Nr VI/40/15 Rady 
Gminy w Klimontowie z dnia 20 lutego 2015 r. w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym 
jest Gmina Klimontów, udostępnionych dla operatorów i przewoźników 
oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów została podjęta i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 15 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał plan pracy Rady Gminy na 2016 r. , a 
następnie zapytał czy radni wnoszą do niego uwagi.  

Nie wniesiono uwag.  

Opinie Komisji: 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały. 

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały.  

Pani radna Krasowska – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Mucha – Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał go pod 
głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVIII/120/15 w sprawie planu pracy Rady Gminy na 2016 rok 
została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Do punktu 16 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady przedstawił sprawozdanie z działalności Rady 
Gminy w 2015 r. Podkreślił, że współpraca z Radą w ciągu całego roku układała 
się bardzo dobrze, nie było nieporozumień, niesnasek. Jest bardzo zadowolony z 
pracy Rady i Komisji.  

Sprawozdanie to jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  
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Do punktu 17 porządku obrad sesji 

Pan radny Gwizdoń przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu, 
Finansów i Majątku Gminy w 2015 r. Sprawozdanie to jest załącznikiem do 
protokołu.  

Pani radna Krasowska przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji 
Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego w 2015 r. Sprawozdanie to jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu.  

Pan radny Mucha przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Spraw 
Społecznych, Kultury i Oświaty w 2015 r.  

 

Do punktu 18 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady udzielał głosu według pisemnych zgłoszeń z 
wyjątkiem radnych. 

Pan radny Bargiel nawiązując do podjętej dzisiaj na sesji uchwały w sprawie 
nabycia działek od Wspólnoty Gruntowo – Leśnej powiedział, że bardzo się 
cieszy z tego.  

Pan radny Borycki zwrócił się z zapytaniem do pana Galaty, radnego 
powiatowego w sprawie przystanku przy drodze powiatowej w Ułanowicach.  

Pani xxxxxxxxx jako Przewodnicząca Stowarzyszenia Wspierania Budowy 
Obwodnicy Klimontowa złożyła w imieniu swoim i stowarzyszenia 
podziękowania panu Wójtowi za wielkie zaangażowanie w budowę. Są 
znakomite wyniki i należą się panu Wójtowi podziękowania ze względu na to, 
że był taki czas że sprawa obwodnicy została zamknięta gdzieś w szufladzie. 
Zapytała pana Wójta w związku z przygotowaniem koncepcji programowo – 
przestrzennej przez firmę Lispus czy od ostatniej sesji do dzisiejszej podjęto 
inne jeszcze prace związane z tym tematem i czy jakiekolwiek szanse są na 
wykonanie koncepcji w 2016r., który kwartał 2016 r. Złożyła najlepsze życzenia 
noworoczne.  

Pan xxxxxxxx zabrał głos w sprawie planowanej do realizacji inwestycji 
„Budowa obwodnicy dla Klimontowa”. Powiedział, że wszyscy mieszkańcy 
mają świadomość, że ta inwestycja jest inwestycją potrzebną z tym, że są pewne 
ale i wnoszą zastrzeżenia do wariantów, które zostały podobno wybrane. 
Przedstawił krótki rys faktów. W miesiącu kwietniu br. zostały ogłoszone 
konsultacje społeczne przez Urząd Gminy w Klimontowie. Na te konsultacje 
zgłosiło się 32 lub 33 osoby, które wypowiedziały się za wyborem jednego z 
trzech wariantów i o raporcie z tych konsultacji nie wiedzieli nic do miesiąca 
grudnia tego roku, a Urząd Gminy z tego co jest mu wiadomo, otrzymał raport 
ze Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w dniu 10 czerwca br. i dalej 
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nic. Powiedział, że intuicja nakazała mu zgłosić się do Zarządu Dróg w Kielcach 
z prośbą o wyjaśnienie i wtedy wystąpiło wielkie zdziwienie z jego strony, że 
wariant został już wybrany pomimo tego, że na 32 ankietowanych 26 
opowiedziało się za wariantem przez Grabowiec. Był również w Wydziale 
Ochrony Środowiska gdzie do 16 grudnia nic nie wiedziano, że taka inwestycja 
powstaje a tu dowiaduje się, że jest opinia Wydziału Ochrony Środowiska, że 
przez Grabowiec nie wolno tego przepuścić. Zapytał po co było umieszczać 
trzeci wariant. Trzeba było od razu umieścić dwa warianty i mielibyśmy wybór 
między dżumą a cholerą , bo taki jest wybór tych dwóch wariantów. Trzeci 
wariant przez Grabowiec jest wariantem najbardziej ekologicznym i 
bezpiecznym dla obwodnicy Klimontowa. Zapytał pana Wójta co to jest za 
obwodnica jeśli problem z ul. Krakowskiej przenosi pan na Szymanowice Górne 
i ul. Ogrodową. To jest żaden wybór. Nie może pan Wójt dzielić ludzi i 
sortować. Nie może jedna osoba, czy doradcy o tym decydować. Powiedział, że 
gdyby nie ich inicjatywa w zakresie obwodnicy do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, pismo do Wydziału Ochrony Środowiska nikt by się do tej pory 
tej inwestycji nie liczył. Wyraził nadzieję, że pan Wójt zrobi wszystko, żeby 
ludzi nie dzielić a połączyć.  

Pan Przewodniczący Rady odnosząc się do wypowiedzi pana Zientkiewicza 
powiedział, że dobrze by było, jeśli będzie on uczestniczył w planowanym 
spotkaniu w sprawie obwodnicy w dniu 13 stycznia 2016 r. Tej obwodnicy na 
pewno nie zrobi się górą. Może dobrze byłoby, żeby ona szła przez Grabowiec, 
ale koszt takiej obwodnicy byłby niewspółmierny do tego co nawet planują i są 
jeszcze pewnie inne jakieś uwarunkowania. Na spotkaniu będą z Zarządu Dróg 
Wojewódzkich i pewnie wyjaśnią pewne kwestie.  

Pan xxxxxxxxx odpowiedział, że o wyborze inwestycji decydują cztery 
czynniki. Po pierwsze czynnik ludzki, drugie czynnik techniczny, trzeci czynnik 
środowiskowy i czynniki nadzoru. Jeśli słyszymy, że ma być wariant najtańszy, 
gdzie ma to przebiegać trasa obwodnicy z jakimiś przepustami lub też na jakiś 
eskapadach to trudno powiedzieć czy to będzie najtańsze. Powiedział, że nie jest 
tu fachowcem i nie będzie wypowiadał się na ten temat. Najważniejszym w tym 
zadaniu jest człowiek.  

Pan Przewodniczący Rady odpowiedział, że najważniejszy jest człowiek to on 
lepiej wie i powiedział, żeby nie zabierał głosu.  

Pan Wójt Goździewski odnosząc się do wypowiedzi przedmówców 
powiedział, że jeśli chodzi o budowę obwodnicy firma zaczęła opracowywać 
koncepcję. Były konsultacje, konsultacje zostały przyjęte. Wynik konsultacji 
przesłali nam do Urzędu Gminy i podjęte zostały decyzje o wyborze koncepcji. 
Dokładnie nie pamiętam terminu, ale chyba 10 czerwca br złożyliście Państwo 
sprzeciw. Pojechałem z tym sprzeciwem na spotkanie w Kielcach, gdzie 
omawiany był ten problem. Nie było to tak, że zostawiłem to, nie słuchałem 
Was. Jest to nieprawda. Byłam tam osobiście, przedstawiłem. Firma Lispus 
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wałkowała ten temat, były podejmowane różne działania. Wasze zarzuty były 
takie, że będzie zalewana ul. Krakowska więc zostały przeprowadzone badania 
jeśli chodzi o zalewanie. Wariant, że przez Naturę 2000 nie wchodzi w ogóle w 
grę. Po prostu nie ma takiej możliwości. Szukaliśmy rozwiązań najbardziej 
satysfakcjonujących dla mieszkańców. Były jeszcze dwa warianty do wyboru. 
Albo zrobić drogę zalewową, która zniweluje wody w przypadku powodzi i te 
wody rozleją się z jednej i drugiej strony na tej drodze, ewentualnie zrobić tzw. 
obwodnicę na   eskapadach czyli ta woda, która wpłynie, żeby przepłynęła z 
jednej i z drugiej strony i zniwelowała wysokość wody zalewowej. Został ten 
wybrany wariant. To chyba najlepszy wariant,. Będzie spotkanie 13 stycznia i 
będziemy mogli jeszcze porozmawiać i podyskutować na ten temat. Na pewno 
nie zgodzę się z tym zarzutem, że nic w tej sprawie nie zrobiłem. Z przyczyn 
technicznych nie można zrobić obwodnicy przez Grabowiec. Na trzy miesiące 
zostały wstrzymane prace, bo wpłynął sprzeciw. Nie było tu mojej złej woli. 
Jeśli chodzi o dokumentację to co miesiąc firma Lipus przesyła nam wyciągi to 
co oni na bieżąco robią. Nie mam dokumentacji tego co w miesiącu grudniu 
zrobili. Jeśli chodzi o plany realizacji to Zarząd Dróg Wojewódzkich wciągnął 
budowę obwodnicy do 2020 r. Potwierdzają, że realne są szanse budowy tej 
obwodnicy pod koniec kadencji – 2017r., 2018 r. Nie chce tutaj niczego 
obiecywać, ale mam taką nadzieję, że tak będzie.  

Pan xxxxxxxx powiedział odnośnie obwodnicy, że można sprawdzić ile razy w 
poprzedniej kadencji były pisane pisma, prowadzone były rozmowy z różnymi 
jednostkami, żeby można było to zadanie realizować. Nie prawda, że przez 8 lat 
poprzednich kadencji nic nie robiono. Wczoraj Sejmik Województwa podjął 
uchwałę, dzwoniłem i dowiadywałem się i będzie ujęta droga Iwaniska – 
Klimontów, Klimontów –Koprzywnica, Koprzywnica – Ciszyca. To będzie 
etapowane w trzech etapach. Też chce, żeby ta inwestycja powstała. Serwituty – 
ze Wspólnotą Gruntowo – Leśną dobrze się współpracowało mi do czasu dopóki 
nie doszło do tego, że jednak Wspólnota Gruntowa musi płacić podatki za drogi. 
I to stało się kością niezgody. W 2010 r. umorzyłem wspólnocie podatek w 
kwocie 1495 zł, w 2012 r. - 730 zł. Prokuratura prowadziła postępowanie na 
wniosek jednego z panów, umorzyła postępowanie. Dostałem informację, że 
Wspólnota Gruntowa ma jakieś dochody z dzierżawy parkingu, później Rada 
Gminy wyraziła zgodę na wykup kawałeczka działki i wtedy zaczął spór, bo nie 
umorzyłem im podatku. Czy Rada Gminy wzięła pod uwagę, że przejmując 
drogi jest również zadłużenie i że gmina przejmując te drogi będzie musiała 
płacić od nich podatek ? . Diety sołtysów – w 2004 r. była kwota 50 zł, 
przyszedłem na stanowisko Wójta i zwiększyłem diety sołtysom o 100 % zł. W 
2008 r. stwierdziłem, że sołtysi robią robotę i podwyżka była diety na 130 zł. Na 
dzień dzisiejszy uważam, że te 15 % podwyżki to jest zbyt mało. Doszło wiele 
zadań dla sołtysów m.in. fundusz sołecki. Budżet – gratuluję Radzie podjęcia 
budżetu, który w większości zrealizowała pani Skarbnik. Jest to zrobiony fajnie, 
sprytnie. Cieszę się, że to co było w tym roku zrealizowane to dzięki wnioskom 
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i finansom poprzedniej Rady i mnie jako Wójta. Panie Gutku ma pan rację. 
Wiedziałem, że trzeba robić jak najwięcej wodociągów, bo w następnym 
rozdaniu może być tak, że wszyscy wodociąg ujmą ale nikt kanalizuje. 
Dziękuję, że został zrealizowany ten wodociąg w Konarach, że nie zostało to 
zaprzepaszczone. Schetynówka – pan Wójt mówi, że nie dało się złożyć 
wniosku na schetynówkę. Były pieniądze na schetynówkę ,62 gminy z terenu 
województwa świętokrzyskiego złożyło wnioski, oczywiście gmina Klimontów 
nie złożyła i nie złożył też powiat. Uważam, że w takiej sprawie trzeba było 
rozmawiać. Na przykład droga Pokrzywianka – Wola Konarska – w tamtym 
budżecie było ponad 1 100 000 zł na to. Nie bałem się takich kwot, a teraz na 
schetynówkę jest 0 zł. Nas powiat dajemy 50 000 zł. Wierzę w to, że była taka 
droga i można było złożyć wniosek. Oświata – boli mnie, że mimo otrzymanej 
subwencji oświatowej ponad 7 245 500 zł to jednak brakuje. My na oświatę i 
wychowanie mamy 9 627 000 zł czyli różnica jest prawie 2 400 000 zł. Można 
było w tym temacie zaoszczędzić bynajmniej 150 000 zł. Odnośnie dróg – drogi 
powiatowe. Dziękuję panie Leszku i proszę przekazać podziękowania panu 
Staroście za przepiękną schetynówkę Pokrzywianka – Beradz. Dziękuję panu 
Marszałkowi Jarubasowi za dotrzymanie słowa. Te chodniki, które były robione 
na ul. Ossolińskiej, Mały Rynek to nie że wzięło się to skądś, tylko obiecali nam 
wcześniej, że do 2015 r. zostanie ten problem załatwiony. Wodociągowanie – 
czytam w gazecie, że tak mało jest gmina zwodociągowana. Te największe 
miejscowości są zwodociągowane. Fiszki przygotowaliśmy na ponad 8 000 000 
zł. Wykorzystaliśmy można powiedzieć 110 % tego co mogliśmy wykorzystać.  

Pan Przewodniczący Rady złożył wszystkim uczestniczącym w sesji najlepsze 
życzenia noworoczne.  

 

Do punktu 19 porządku obrad sesji 

Punkt ten został zrealizowany łącznie z punktem 18 porządku obrad sesji. 

 

Do punktu 20 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada zrealizowała wszystkie punkty 
porządku obrad i ogłosił zamknięcie sesji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 

Danuta Potocka       Czesław Fijałkowski 

  


